
Sitno, 24 listopada 2011 roku 
 

ST - 0043/VI/14/2011 
 

Protokół Nr XIV/2011 

R a d y  G m i n y 
w Sitnie 

z dnia 24 listopada 2011 roku 
 

 

Porządek obrad: 
 

1. Otwarcie obrad sesji. 

2. Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad. 

3. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

4. Podjęcie uchwał: 
- w sprawie uchylenia uchwały Nr XLI/197/06 Rady Gminy w Sitnie z dnia 17 marca 2006 r.  

w sprawie podniesienia kwoty dodatku do zasiłku rodzinnego z tytułu urodzenia dziecka, 

- w sprawie uchylenia uchwały Nr III/21/06 Rady Gminy w Sitnie z dnia 22 grudnia 2006 r. w sprawie 

jednorazowej zapomogi z tytułu urodzenia dziecka, 

- w sprawie wyrażenia zgody na nabycie części nieruchomości, 

- w sprawie uchylenia uchwały Nr XIII/72/2011 Rady Gminy Sitno  z dnia 31 października 2011 r.  

w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od środków transportowych na rok 2012, 

- w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od środków transportowych na rok 2012, 

- w sprawie zmiany uchwały Nr XX/123/08 Rady Gminy w Sitnie z dnia 24 kwietnia 2008 roku w sprawie 

zasad udzielania dotacji dla niepublicznych przedszkoli prowadzonych przez osoby prawne  

i fizyczne, 

- w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Sitno, 

- w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2011 rok, 

- w sprawie wieloletniej prognozy finansowej, 

- w sprawie uchwały  budżetowej na 2012 r, 

- w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiazywania Programów Alkoholowych na 

2012 rok, 

- w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2012 rok, 

- w sprawie wniesienia skargi kasacyjnej od wyroku Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego  

w Lublinie z dnia 6 października 2011r. Sygn. akt II SA/lu 562/11 

5. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy. 

6. Interpelacje i zapytania Radnych – odpowiedzi. 

7. Sprawy różne. 

8. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

9. Zamknięcie obrad sesji. 

 

 

Radni obecni: 
 

1. Biłant Marek 

2. Borowiec Andrzej 

3. Gazda Antoni 

4. Juszczak Andrzej 

5. Kozak Leszek 

6. Mazurek Janusz 

7. Mazurek Jerzy 
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8. Niedźwiedź Zygmunt 

9. Palikot Piotr 

10. Pawlicha Bogdan 

11. Stefańczuk Zbigniew 

12. Szajnoga Marek 

13. Tarkot Alina 

14. Tukiendorf Edward 

 

Radni nieobecni: 
 

1. Ostapińska Dorota 

 

 

Ad 1 

 

Otwarcie obrad sesji 
 

Otwarcia obrad XIV Sesji Rady Gminy w bieżącej kadencji dokonał 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Edward Tukiendorf. 

Przewodniczący powitał Radnych, Sołtysów, a także gości zaproszonych: Wójta 

Gminy Pana Kajetana Protasa, Sekretarza Gminy Pana Mariana Bernata, Skarbnika 

Gminy Panią Jolantę Hryciuk, Panią kierownik GBP Danutę Wrotniak, Andrzeja 

Kicińskiego, Panią kierownik GOPS Barbarę Tor, Pana Przewodniczącego Rady 

Osiedla w Jarosławcu Andrzeja Kitkę oraz delegację z Cześnik. Obrady rozpoczęły 

się o godz. 12
00

 i trwały do godz. 17
30

. 

 

Ad. 2 

 

Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad 
 

Przewodniczący Rady Gminy na podstawie listy obecności stwierdził,                     

że w obradach uczestniczy 14 Radnych, co stanowi niezbędne quorum potrzebne do 

podejmowania prawomocnych uchwał. 

Następnie Przewodniczący przedstawił proponowany porządek obrad pytając czy są 

do niego uwagi. 

Państwo Radni przyjęli proponowany porządek obrad jednogłośnie w głosowaniu 

jawnym. 

 

 

Ad. 3 

 

Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków 
 

Przewodniczący Rady Gminy zaproponowałby w skład Komisji Uchwał                 

i Wniosków weszli nw. Radni: Zygmunt Niedźwiedź, Antoni Gazda i Mazurek 

Janusz. 
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Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na pracę w Komisji i zostali powołani do jej 

składu jednogłośnie w głosowaniu jawnym. 

 

Następnie Pan Przewodniczący oddał głos delegacji z Cześnik Kolonia Górna. 

W imieniu delegacji, jako pierwszy zabrał głos Pan Radny Bogdan Pawlicha. 

Pan Pawlicha wyjaśnił, że delegacja przybyła dlatego, że niema żadnych 

inwestycji w Kolonii Górnej Cześniki, chodzi konkretnie o remont dróg gminnych na 

Kolonii Górnej Cześniki. Pan Pawlicha powiedział, że co roku było robione jakieś 

200-300m asfaltu, a w tym roku nie ma nic, dlatego też przyszli zapytać, czy nie 

będzie nic robione. 

Pan Sekretarz powiedział, że mogą w tej chwili zdecydować, ponieważ mamy 

100tyś. zł. z powiatu na drogi powiatowe i drugie 100tyś. zł daje Gmina. Czy robimy 

na drodze powiatowej, która jest w tragicznym stanie w kierunku Cześnik Kolonia 

Górna za 30tyś. zł, które daje powiat i drugie 30tyś. zł daje Gmina to mamy już 

60tyś. zł, czy te 30tyś. zł państwo przeznaczacie na swoją drogę. 

Pan Sekretarz wyjaśnił, że chyba lepiej było by zrobić drogę powiatową za 60tyś. 

zł., która jest w tragicznym stanie, ponieważ 30tyś. zł. daje powiat, jak remontować 

drogę Gminą za tylko 30tyś. zł. 

Pan Sekretarz nadmienił, że w tym roku poszliśmy w kierunku remontu dróg 

powiatowych ponieważ są w tragicznym stanie i dokłada do nich pieniądze powiat. 

Kolejno Pan Sekretarz wyjaśnił, że w tym roku nie stać nas na remont wszystkich 

dróg, ponieważ nas nie stać mamy ponad 20mil.zł. budżet Gminy, będzie może lepiej 

w następnym roku. 

Pan Sekretarz powiedział, że w Cześnikach idzie 100tyś. zł. na dach i elewację 

domu OSP, 23tyś. zł. na remont łazienki(WC) i parking przy szkole. 

Pan Sekretarz wyjaśnił, że ze względu na inwestycje takie jak: sieć wod-kan  

w Jarosławcu, remont domu kultury w Sitnie, budowa gminnej biblioteki, 

oczyszczalnie przydomowe, których najwięcej jest w Cześnikach niestety na więcej 

nas nie stać. 

Pan Palikot zapytał, jakie odcinki dróg będą robione skoro jest tylko 100tyś. zł. 

Pan Sekretarz wyjaśnił, że na Cześniki będzie przeznaczone tylko te 30tyś. zł. 

reszta na inne drogi powiatowe w innych miejscowościach. 

Pan Sekretarz dodał, że wiele dróg trzeba zrobić i w kierunku Bieliny  

i Słotwińskiego, także na Bożym Darze jak i wiele innych. 

Pan Palikot stwierdził, że drogi w kierunku Beliny i Słotwińskiego to są drogi 

robione w pola, ponieważ tam prawie nikt nie mieszka. 

Pan Sekretarz wyjaśnił, że nie robimy w tym roku tych dróg, ponieważ robimy 

powiatowe. Przyjęliśmy zasadę, że  korzystamy ze środków z PROW-u  

i musimy szukać teraz możliwości uzyskania ponad 5mil. zł., aby uzyskać ponad 

3mil. zł. z PROW-u. 

Następnie Pan Sekretarz powiedział, że dostaliśmy też dofinasowanie do 

wodociągu Kornelówka, Czołki, Sitno i musimy korzystać z tych środków ponieważ 

na przyszły rok może ich już nie być, ponieważ pieniądze się już kończą, a nie 

wiadomo co będzie w następnym programowaniu lata 2014-2020. 
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Pan Sekretarz poinformował, że udało nam się zdobyć 1300m asfaltu na drogę  

w Jarosławcu, 370m chodnika(kostkę i obrzeża). 

Pan Dziekanowski Bogdan powiedział, że jakieś 5lat temu byli w Starostwie  

w sprawie drogi i zostało zrobione jakieś 200m i od tamtej pory nic. 

Kolejno, wyjaśnił że oni są wstanie zebrać delegację i wraz z delegacją  

z Gminy pojechać jeszcze raz do Starostwa.  

Następnie Pan Dziekanowski, poprosił o stopniowy remont tych dróg. 

Pan Wójt dodał, że jest wiele dróg do remontu, wszystko będzie zależało od 

środków. 

Następnie Pan Wójt wyjaśnił jakie jeszcze mamy zaplanowanie zadania  

i jakie będą potrzebne nam środki, oraz wyjaśnił kwestę stanu dróg. 

Pan Sekretarz wyjaśnił, że mamy jeszcze 50ton żużla, który możemy przeznaczyć 

na poprawienie dróg gminnych w Cześnikach Kolonii Górna. 

Kolejni Pan Sekretarz omówił zagadnienie kursowani komunikacji podmiejskiej 

40, 44, 47 i 49 wg. nowej propozycji MZK dot. wydłużenia i połączenia niektórych 

kursów. 

Pan Skóra powiedział, że ukazała się w prasie informacja, iż jest połączenie drogi 

powiatowej w Cześnikach Kolonii z drogą na Komarów, co jest nie prawdą, oraz 

dodał ze mamy XXI wiek a na drodze powiatowej rosną drzewa. 

Następnie Pan Skóra, powiedział, że oni są skłonni stworzyć delegację  

i pojechać do Starosty ale trzeba włączyć do tego Gminę.  

Pan Wójt wyjaśnił, że gdyby nie Gmina to wcale by tej drogi nie było. 

Kolejno Pan Wójt powiedział, że proponuje delegację, w której sam chce 

uczestniczyć do Pana Starosty do Rady powiatu, jednak on nie jest stroną tylko Radni 

i nasi przedstawiciele. 

Pan Borowiec zapytał, o pismo w sprawie dróg powiatowych, które było wysłane 

do powiatu. 

Pan Sekretarz wyjaśnił, że jeszcze do tej pory nie otrzymaliśmy odpowiedzi. 

Kolejno Pan Sekretarz powiedział, że co może z zaskrzeczeniami to je usuwamy 

tak samo zastanawiamy się nad zakupem siatki w cenie około 6zł/mb celem nie 

zawiewania. 
 

 

Ad.4 

Podjęcie uchwał 

 

Przy podejmowaniu Uchwał brało udział 14 Radnych. 

Pan Zygmunt Niedźwiedź odczytał kolejno projekty Uchwał celem ich podjęcia: 

 

1) Uchwała Nr XIV/81/2011 Rady Gminy Sitno z dnia 24 listopada 2011r.  

w sprawie uchylenia uchwały Nr XLI/197/06 Rady Gminy w Sitnie z dnia 17 

marca 2006 r. w sprawie podniesienia kwoty dodatku do zasiłku rodzinnego  

z tytułu urodzenia dziecka. 

 

Pan Wójt wyjaśnił, bliżej czego dotyczy uchwała. 
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Pan Juszczak zapytał, czy ta uchwała dotyczy wszystkich mieszkańców.   

Pan Wójt wyjaśnił, że ta uchwała dotyczy wszystkich mieszkańców, którzy złożą 

wniosek. 

Pan Juszczak zapytał, z jakich środków są te dodatki. 

Pan Wójt wyjaśnił, że jest to dodatek ze środków własnych Gminy. 

 

Ponieważ pytań niebyło Przewodniczący zapytał, kto jest za przyjęciem Uchwały. 

Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym. 

 

2) Uchwała Nr XIV/82/2011 Rady Gminy Sitno z dnia 24 listopada 2011r.  

w sprawie uchylenia uchwały Nr III/21/06 Rady Gminy w Sitnie z dnia 22 

grudnia 2006 r. w sprawie jednorazowej zapomogi z tytułu urodzenia dziecka. 

 

Pan Wójt wyjaśnił, że są to środki z budżetu państwa. 

 

Ponieważ pytań niebyło Przewodniczący zapytał, kto jest za przyjęciem Uchwały. 

Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym. 

 

3) Uchwała Nr XIV/83/2011 Rady Gminy Sitno z dnia 24 listopada 2011r.  

w sprawie wyrażenia zgody na nabycie części nieruchomości. 

 

Pan Wójt wyjaśnił, czego dotyczy uchwała i wszystkie formalności związane  

z przejęciem tej działki. 

Pan Juszczak zapytał, jaki będzie koszt poszerzenia działki. 

Pan Wójt powiedział że w zeszłym roku było to około 10zł/m2. 

 

Ponieważ pytań niebyło Przewodniczący zapytał, kto jest za przyjęciem Uchwały. 

Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym. 

 

4)  Uchwała Nr XIV/84/2011 Rady Gminy Sitno z dnia 24 listopada 2011r.  

w sprawie uchylenia uchwały Nr XIII/72/2011 Rady Gminy Sitno  z dnia 31 

października 2011 r. w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku 

od środków transportowych na rok 2012. 

 

Pan Wójt wyjaśnił, że została przekroczona kwota dopuszczalna w jednej ze 

stawek o 10zł, w wyniku błędu w obliczeniach, dlatego też musimy ją poprawić. 

Maksymalnie możemy przyjąć 1820,96, natomiast my przyjęliśmy 1830zł. 

Następnie Pan Wójt powiedział, że czy przyjmiemy teraz już z tymi stawkami 

zmienioną uchwałę to zależy od Radnych. 

Pan Pawlicha powiedział, iż mamy takie podatki, że są one „najniższe  

z najwyższych”. 

 

Ponieważ pytań niebyło Przewodniczący zapytał, kto jest za przyjęciem Uchwały. 

Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym. 
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5) Uchwała Nr XIV/85/2011 Rady Gminy Sitno z dnia 24 listopada 2011r.  

w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od środków 

transportowych na rok 2012. 

 

Pan Mazurek Jerzy zapytał, czy zawieszenie resorowe i pneumatyczne przyjęto 

jedną stawkę. 

Pan Sekretarz powiedział, że wraca ta uchwała i budzi bardzo dużo kontrowersji 

temat zawieszenia czy pneumatyczne czy resorowe czy też równoważne, dlatego też 

teraz jest okazja aby to naprostować. 

Kolejno Pan Sekretarz wyjaśnił, że zostało napisane pismo do Starostwa 

Powiatowego celem uzyskania informacji jakie samochody i jakie zawieszenia bo 

nam to jest niezbędne, jednak otrzymaliśmy pismo zbywające. 

Pan Sekretarz zaproponował, aby te stawki wszystkie uśrednić i zaproponował, aby 

odłożyć ją na później i zastanowić się nad nią w czasie przerwy. 

 

Pan Przewodniczący jak i Radni przychylili się do propozycji i odłożyli podjęcie 

uchwały po przerwie. 

  

6) Uchwała Nr XIV/86/2011 Rady Gminy Sitno z dnia 24 listopada 2011r.  

w sprawie zmiany uchwały Nr XX/123/08 Rady Gminy w Sitnie z dnia 24 

kwietnia 2008 roku w sprawie zasad udzielania dotacji dla niepublicznych 

przedszkoli prowadzonych przez osoby prawne i fizyczne.   

 

Pan Sekretarz wyjaśnił, że ta uchwała jest konsekwencją uchwały podejmowanej 

z przed kilku miesięcy o ustalenie wysokości opłat w granicach 55%, ale w myśl 

przepisów nie może być dotacja mniejsza niż 75% i to właśnie jest tutaj zapisane. 

Jednocześnie Pan Sekretarz powiedział, że w tej chwili mamy 95%, jednak jest to za 

droga, a nas nie stać, dlatego też skoro zmniejszamy wszędzie to tutaj też. 

Następnie Pan Wójt wyjaśnił, potrzeby związane ze środkami na szkolnictwo 

 

Ponieważ pytań niebyło Przewodniczący zapytał, kto jest za przyjęciem Uchwały. 

Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym. 

 

7)  Uchwała Nr XIV/87/2011 Rady Gminy Sitno z dnia 24 listopada 2011r.  

w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań  

i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Sitno. 

 

Pan Sekretarz wyjaśnił, że jest to konsekwencją miedzy innymi elektrowni 

wiatrowych. Jednocześnie poinformował, że tereny zaznaczone na żółto to tereny  

z możliwością zabudowy zagrodowej, gdy tego nie mamy to nie możemy mieć nawet 

w planie, ponieważ najpierw trzeba zmienić ten dokument, bo plan musi być zgodny 

ze studium.  
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W związku z tym Pan Sekretarz, poprosił Radnych, aby zobaczyć gdzie można to 

jeszcze zmienić i jednocześnie zaprezentował zmiany, które na chwile obecną zostały 

złożone na podstawie wniosków.   

Pan Pawlicha zapytał, czy jest możliwość uwzględnienia całej drogi Boży Dar 

Cześniki. 

Pan Sekretarz powiedział, że w studium wszystko jest na żółto, czyli można się 

budować. 

Następnie Przewodniczący zarządził przerwę. 

Po przerwie Pan Szajnoga zapytał, czy nie można by było zmienić działek 

Jarosławiec stara wieś do zakładu rolnego na zabudowę zagrodową. 

Pan Sekretarz wyjaśnił, że może zrobić to tylko właściciel gruntu na wniosek. 

Jednocześnie poinformował, że to, co dzisiaj uchwalamy to jest zmiana  

w studium i jest to pierwszy krok do zmiany. Ta zmian w studium jest tylko  

w tych przypadkach, gdy ktoś złożył zmianę do planu, a nie ma w studium musimy 

uzupełnić w studium o ta zmianę tak, aby umożliwić temu człowiekowi zmianę  

w planie. Natomiast na następnej sesji będziemy uchwalać już zmiany  

w planie z konkretnymi numerami działek. 

Pan Szajnoga zapytał, czy zmianę można dokonać na wniosek Radnych. 

Pan Sekretarz wyjaśnił, że może to zrobić tylko właściciel działki. 

 

Ponieważ pytań niebyło Przewodniczący zapytał, kto jest za przyjęciem Uchwały. 

Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym. 

 

 

8) Uchwała Nr XIV/88/2011 Rady Gminy Sitno z dnia 24 listopada 2011r.  

w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2011 rok. 

 

Pani Skarbnik wyjaśniła, zamiany w budżecie. 

Pan Juszczak zapytał o 125tyś. zł. w dochodach.  

Pani Skarbnik poinformowała, że jest to opłata adiacencka. 

Pan Juszczak zapytał ile już wpłynęło. 

Pani Skarbnik powiedział, że na razie jest to wirtualnie. 

 

Ponieważ pytań niebyło Przewodniczący zapytał, kto jest za przyjęciem Uchwały. 

Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym. 

 

9) Uchwała Nr XIV/89/2011 Rady Gminy Sitno z dnia 24 listopada 2011r.  

w sprawie wieloletniej prognozy finansowej. 

 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że ta uchwał jest konsekwencją uchwały budżetowej. 

Pan Palikot zapytał, czy w dziale 700 gospodarka mieszkaniowa na Boży Dar 

kwota 16tyś. zł to jest razem z Funduszem sołeckim. 

Pani Skarbnik zapytała czy chodzi już o uchwałę budżetową na 2012 rok  

i wyjaśniła, że tak. 

Pan Palikot stwierdził, że nie wychodzi to 50 do 50 dofinasowanie. 
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Pan Sekretarz wyjaśnił, że tak zostało to ustalone na spotkaniu komisji, jeśli 

chodzi o Fundusz sołecki, czyli tam gdzie jest wyposażenie to Gmina daje 50% 

natomiast tam, gdzie jest inwestycja to Gmina dokłada 100% swoich środków. 

Jednocześnie Pan Sekretarz poinformował, iż ustalone były cele, że każde Sołectwo 

otrzymuje pieniądze.  

Pan Palikot zapytał, co podlega inwestycji, a co pod wyposażenie. 

Pan Przewodniczący zasugerował, żeby najpierw omówić prognozę,  

a później wrócić do uchwały budżetowej na 2012 rok. 

Pani Skarbnik szczegółowo przedstawiła uchwałę w sprawie wieloletniej 

prognozy finansowej. 

 

Ponieważ pytań niebyło Przewodniczący zapytał, kto jest za przyjęciem Uchwały. 

Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym. 

 

10) Uchwała Nr XIV/90/2011 Rady Gminy Sitno z dnia 24 listopada 2011r.  

w sprawie uchwały budżetowej na 2012 rok. 

 

Następnie Przewodniczący otworzył dyskusje nad ww. uchwałą. 

Projekt uchwały, jego założenia omówił Wójt Gminy Sitno Pan Kajetan Protas. 

Pan Biłant zapytał, czy łączna kwota za opłaty adiacenckie w kwocie 370 tyś. zł. 

na niewiele ponad 100 działek, co daje średnią wzrostu wartości nieruchomości około 

3,5tyś. zł. jaka miałaby wpłynąć do budżetu gminy nie była robiona przez biegłego 

na zapotrzebowanie gminy. 

Pan Biłant powiedział, że prosił zanim jeszcze została podejmowana uchwała  

w sprawie opłaty adiacenckiej, aby biegły zrobił trzy szacunkowe różne działki 

wzrostu wartości nieruchomości jednak nie zostało to zrobione. 

Kolejno powiedział, że Rada uchwaliła opłatę adiacencką na poziomie 30% 

wzrostu wartości nieruchomości, czemu był przeciwny, gdzie w nowych przepisach 

została ograniczona max. do 30%. 

Następnie Pan Biłant zapytał, czy nie rozsądniej było by wstrzymać to i niech 

Rada się zastanowi może trzeba dostosować opłatę adiacencką, która odpowiadałaby 

kwotom racjonalnym. 

Pan Sekretarz wyjaśnił, że jest 198 działek i do wszystkich działek będą wydane 

decyzje w przyszłym tygodniu na działki zabudowane jak i na niezabudowane, 

natomiast kwota, jaka będzie tj. w granicach 1,9tyś. w górę w zależności od wielkości 

działek, a nie 3,5 tyś. zł. Pan Sekretarz powiedział, że musimy to ująć w budżecie, 

ponieważ, musimy szukać dochodów. Były już na ten temat zebrania, spotkania i to 

musimy przyjąć.  

Pan Sekretarz nadmienił, że każdy będzie miał wgląd do wyceny rzeczoznawcy 

Następnie Pan Sekretarz powiedział, że bierzemy na siebie inwentaryzację przyłączy, 

myślimy o budowie dróg, chodników, następne przygotowanie projektów unijnych, 

przejęliśmy od Agencji drogi i otrzymaliśmy punk skupu buraków w Sitnie. Jednak 

za to mamy dofinasowanie do dróg i chodników na byłym zakładzie rolnym od 

Agencji. 
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Pan Sekretarz nadmienił, że o tym wszystkim mówił na spotkaniu Radnych  

w dniu dzisiejszym przed sesją i to wszystko przyjęła Rada i będziemy się tego 

trzymać. 

Pan Pawlicha zaproponował, aby zanim uchwalimy budżet powrócić  

i przedyskutować uchwałę w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku 

od środków transportowych na rok 2012, która to został odłożona celem konsultacji, 

a następnie przedyskutować uchwały: w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiazywania Programów Alkoholowych na 2012 rok,  

w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2012 

rok i dopiero wtedy przejść do głosowania uchwały budżetowej na 2012 r. 

 

Pan Przewodniczący w związku z tym poprosił o powrócenie do uchwały Nr 

XIV/85/2012 Rady Gminy Sitno w sprawie określenia wysokości rocznych stawek 

podatku od środków transportowych na rok 2012. 

Pan Sekretarz powiedział, że była propozycja uśrednienia stawek. 

Pan Przewodniczący zasugerował, czy nie było by rozsądniej poprawić tylko  

w tym punkcie gdzie była ta kwota przekroczona. 

W między czasie Pan Kitka zapytał, czy ustalając budżet i przyjmując kwotę 

240tyś. zł. z opłaty adiacenckiej wzięto pod uwagę fakt, że jest będą to opłaty 

powyżej 2tyś. zł. to jest prawnie możliwość rozłożenia tego na raty nawet do 10lat,  

a co za tym idzie nie będzie takiego wpływu. 

Pan Wójt wyjaśnił, że nie widzi dużej możliwości rozłożenia tego na raty. 

Pan Przewodniczący zapytał, czy już ustalono stawki podatku od środków 

transportowych i zasugerował żeby nie zmieniać pozostałych stawek tylko zmienić tą 

stawkę, którą uchyliła Regionalna Izba Obrachunkowa. 

Następnie Przewodniczący odczytał pismo z RIO dot. ww. uchwały uchylającej 

załącznik nr 3. 

Po dyskusji Przewodniczący wystąpił z wnioskiem o przyjęcie ww. uchwały  

w takiej formie jak został przekazana Radnym, jako projekt i poddał ją pod 

głosowanie. 

Uchwała została przyjęta w głosowaniu jawnym przy 8 głosach za, 3 przeciw i 3 

głosach wstrzymujących. 

 

11) Uchwała Nr XIV/91/2011 Rady Gminy Sitno z dnia 24 listopada 2011r.  

w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiazywania 

Programów Alkoholowych na 2012 rok. 

 

Po odczytaniu uchwały Pan Palikot zapytał, ile razy w ciągu roku zbiera się  

Komisja, ilu jest członków i jakie jest jednoosobowe wynagrodzenie dla członków 

komisji, bo według niego jest to kwota za duża. 

Pan Wójt wyjaśnił, że Komisja spotyka się, co najmniej raz w miesiącu. Środki 

zabezpieczone są na, co najmniej na pół etatu i na wyposażenie Komisji. 

Pan Palikot zapytał ponownie, jakie jest wynagrodzenie dla członka komisji. 

Pan Wójt wyjaśnił, że w na chwilę obecną nie ma informacji jednak może  

przygotować na następna sesję. 
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Pan Sekretarz dodał, że wcale nie jest tak jak się niektórym wydaje, bo są to  

trudne Komisje. 

Ustalono, że zmniejszamy o 10tyś. zł w wydatkach z przeznaczeniem na sport. 

 

Ponieważ pytań niebyło Przewodniczący zapytał, kto jest za przyjęciem Uchwały. 

Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym. 

 

12) Uchwała Nr XIV/92/2011 Rady Gminy Sitno z dnia 24 listopada 2011r.  

w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2012 

rok. 

 

Pan Pawlicha zapytał, jak były wykorzystane te pieniądze. 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że są prowadzone takie spotkania w gimnazjum przez 

specjalistów z poradni. 

 

Ponieważ pytań niebyło Przewodniczący zapytał, kto jest za przyjęciem Uchwały. 

Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym. 

 

13) Uchwała Nr XIV/93/2011 Rady Gminy Sitno z dnia 24 listopada 2011r.  

w sprawie wniesienia skargi kasacyjnej od wyroku Wojewódzkiego Sądu  

Administracyjnego w Lublinie z dnia 6 października 2011r. Sygn. akt II SA/lu 

562/11. 

 

Pan Przewodniczący poinformował, czego dotyczy uchwała. 

Pan Juszczak zapytał, o które działki chodzi. 

Pan Przewodniczący, wyjaśnił, o jakie działki chodzi. 

Kolejno Pan Wójt poinformował, że chodzi o działkę nr 1730/5 położonej  

w Jarosławcu na osiedlu, działka nr1413 była waga w Jarosławcu, działka nr1875/2 

przedzielona jest drogą, działka 1103, działka 1825 jest to droga i działka 234 byłego 

składowiska buraczanego w Karpiu. 

Następnie Pan Sekretarz zabrał jeszcze głos w sprawie ww. uchwały. 

 

Ponieważ pytań niebyło Przewodniczący zapytał, kto jest za przyjęciem Uchwały. 

Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym. 

 

Przewodniczący powrócił do dyskusji nad uchwałą budżetową. 

Pan Kozak poprosił, aby zwiększyć środków i w budżecie na 2012 r. na chodnik 

w Kornelówce. 

Pan Palikot zapytał, czy będą realizowane drogi w Bożym Darze. 

Pan Wójt wyjaśnił, że na chwile obecna nie ma możliwości dorzucenia na dalsze 

odcinki dróg. Na chwilę obecną mamy inne wydatki związane miedzy innymi  

z projektami z PROW(inwestycje, za które będziemy musieli zapłacić). 

Pan Palikot powiedział, że Fundusz sołecki został pomniejszony  

w Bożym Darze. 

Pan Sekretarz wyjaśnił, jakie mamy potrzeby na chwilę obecna. 
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Pan Szajnoga zapytał się czy będzie dokończona droga na kolonii  

w Jarosławcu. 

Pan Sekretarz poinformował, że już w tym roku niema szans na dokończenie  

drogi. 

Następnie Pani Skarbnik przedstawiła uchwałę budżetową na 2012 rok po  

zmianach. 

Może zabraknąć 2% na wynagrodzenia od pracowników. 

Pan Pawlicha zaproponował, aby pieniądze w budżecie zaplanowane na budowę 

chodnika w Cześnikach w kwocie 20tyś.zł. przenieść na remont drogi w Cześniki-

Górna Kolonia. 

Propozycja została przyjęta. 

 

Ponieważ pytań niebyło Przewodniczący zapytał, kto jest za przyjęciem Uchwały. 

Uchwała została przyjęta w głosowaniu jawnym przy 11 głosach za, 1 przeciw i 2 

głosach wstrzymujących. 

 

 

Ad. 5 

 

Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy. 

 

Sprawozdanie przedstawił Wójt Gminy Sitno dr inż. Kajetan Protas. 

Porusza zagadnienia: 

1. Sprawy drogowe(droga krajowa, czyszczenie rowów, przepustów), 

2. Sprawy chodników, 

3. Parking przy bibliotece, 

4. Sprawy solarów, 

5. Zakończenie oczyszczalni przydomowych, 

6. Sprawy remontu budynku po byłej szkole w Stanisławce, 

7. Zakończone zostały prace scaleniowe w Stanisławce, 

8. Sprawy związane z kulturą, 

9. Sprawy komunikacji, 

10. Sprawa mienia (działki w Jarosławcu, były zakład rolny), 

11. Sprawy wykonania dróg dojazdowych w byłym zakładzie rolnym,  

12. Sprawy strażackie, 

13. Sprawy remontowe (remiza w Jarosławcu Górnym), 

14. Sprawa gospodarstw(wycinka krzaków z poboczy, poprawiono chodnik przy 

pawilonie, oraz od szkoły w kierunku zachodnim, remont drogi w Jarosławcu 

osiedle, wywóz nieczystości), 

15. Sprawy podatku rolnego. 
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Ad. 6 

 

Interpelacje i zapytania Radnych – odpowiedzi. 

 

Pan Przewodniczący na prośbę Pana Wójta odczytał podanie dot. umorzenia III 

raty podatku, która wynosi 3 492 zł. Panu Leszkowi Skiba w związku z gradobiciem. 

Pan Przewodniczący poinformował, że w związku z tak dużą kwotą musiał trafić 

na forum Rady. 

Pan Wójt w związku z tym poprosił, o stanowisko w tej sprawie. 

Pan Przewodniczący powiedział, że wszyscy rolnicy, którzy ponieśli straty mają z 

tego tytułu umorzoną jedną ratę. 

Pani Blaszka odczytała protokół ze zniszczenia, a także wymieniła nazwiska tych, 

którym umorzono ratę. 

Pan Jerzy Mazurek zaproponował, aby umorzyć tylko z tego areału, na którym 

była szkoda. 

Przyjęto, że zostanie umorzony podatek w kwocie 1034 zł. 

 

 

 

Ad. 7 

 

Sprawy różne 

 

Pan Palikot zapytał, czy były już jakieś rozmowy z Panem Dumą  

w sprawie kupienia części jego działki. 

Pan Sekretarz poinformował, że będzie. 

Pan Szajnoga poprosił, o postawienie siatki od hrubieszowskiej w stronę kolonii 

(do remizy) między Ryszczukiem tak, aby nie zawiewało. 

Pan Juszczak zgodnie z § 98 Statutu Gminy zgłosił powołanie klubu Radnych.  

Pan Przewodniczący poinformował, że w związku z tym trzeba będzie udostępnić 

pomieszczenie celem spotkań. 

 

 

Ad. 8 

 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 

 

Protokół Nr XIII/2011 wyłożony był do wglądu bezpośrednio w trakcie obrad 

sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy Państwo Radni zapoznali się z tym 

Protokołem i czy są do niego uwagi. 

Państwo Radni nie wnosili uwag i przyjęli ww. Protokoły w głosowaniu jawnym 

przy10 głosach za, 0 – przeciw i 4 głosach wstrzymujących się. 
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Ad. 9 

 

Zamknięcie obrad sesji 

 

Na zakończenie obrad sesji Przewodniczący Rady Gminy podziękował zaproszonym 

gościom oraz Radnym za czynny udział w obradach sesji. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy zamknął sesję słowami: 

 
 

„Zamykam obrady dzisiejszej sesji” 

 
Na tym protokół zakończono i podpisano.     PRZEWODNICZĄCY 
              RADY GMINY 

Protokołował:  Piotr Harczuk               Edward Tukiendorf 

 


